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                                             P R O C E S   -    V E R B A L  

 

 

       Incheiat azi   28 aprilie  2023, cu ocazia întrunirii în  sedință  ordinară  a 

Consiliului local al comunei  Frâncesti, judetul Vâlcea. 

        În temeiul  art.133, alin.(1), art. 134, alin. (1), lit.a), alin. (3) lit. “a” , alin (4) 

si ale alin (5) ,  cu privire la procedura de convocare a sedintelor  consiliului local, 

Consiliul local al comunei Frâncesti este convocat  in sedinta ordinara  in  data de  

28 aprilie  2023, la sediul Primariei  Frâncesti, ora 14,00. 

         La sedinta de consiliu participă un  numar de 15 consilieri in functie.       

Materialele de ședință au fost  transmise  domnilor consilier prin e-mailurile  puse 

la dispozitie, cat si in format in format letric, însușite de către  domnii consilieri  si 

avizate prin avizele prezentate  ca anexa la materialele de ședință  inscrise  pe 

ordinea de zi. 

          Sedința este deschisa de către domnul  consilier  Nicolaescu Filimon, in 

calitate de presedinte de sedință, care prezinta ordinea de zi, ordine pe care o 

supune spre aprobare, fiind aprobată in unanimitate. 

      Ordinea de zi cuprinde : 

       1.Aprobarea ordinii de zi a sedintei din data  de  28 aprilie 2023; 

       2.Aprobarea procesului verbal intocmit in sedinta  ordinara din data  31 martie 

2023; 

      3. Proiect de hotarare  privind  indexarea impozitelor si taxelor locale pentru 

anul fiscal 2024 .     

        4.Proiect de hotarare privind aprobarea salariilor de bază pentru funcţionarii 

publici   şi personalul contractual din cadrul aparatului de specialitate al Primarului 

Comunei Frâncesti şi din serviciile publice din  subordinea Consiliului local 

Frâncesti, incepând cu 01.05.2023 

         Dupa aprobarea ordinei de zi, se supune spre aprobare procesul verbal 

incheiat la sedinta ordinară din data de 31 martie 2023, proces verbal ce a fost pus 

la dispozitia domnilor consilieri spre  luare la cunostiinta. Este votat cu 14 voturi 

,,pentru,,  din 15,  deoarece  domnul  consilier Ilinescu Grigore a refuzat sa isi 

exprime votul asupra  procesului verbal neparticipand  la sedinta ordinară din data 

de 31.03. 2023. 

        Domnul presedinte de sedinta  supune spre aprobare  proiectul de hotarare 

privind indexarea taxelor si impozitelor locale pentru anul 2023, cu indicele de 



inflatie afisat pe  si-teurile  Ministerului Finantelor Publice, Ministerului 

Dezvoltarii si Institutului National de Statistica , respective 13,8 % 

    Se constată că proiectul de hotarare este insotit de documentele prevazute de 

art.136 alin. (8) din OUG nr. 57/2019 cu modificarile si completarile ulterioare. 

     Supus spre aprobare, proiectul este votat cu un numar de 14 voturi ,, pentru,, si 

un vot ,, impotriva,, exprimat de catre domnul Ilinescu Grigore. 

   In continuare se prezinta proiectul de hotarare privind aprobarea salariilor 

personalului din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv 

modificarea anexei nr. 1, ce a fost aprobată prin HCL nr. 33/2023. 

    Modificarea s-a propus tinandu-se seama de prevederile Legii nr. 103/2023 

privind aprobarea Ordonantei de Urgenta nr. 115/2022 pentru completarea art.I din 

ordonanta de Urgenta a guvernului nr. 130/2021 privind unele masuri fiscal- 

bugetare, proprogarea unor termene, precum si modificarea si completarea unor 

acte normative ; 

    Se constată că proiectul de hotarare este insotit de documentele prevazute de 

art.136 alin. (8) din OUG nr. 57/2019 cu modificarile si completarile ulterioare. 

    Supus spre aprobare , este votat cu un numar de 13 voturi ,, pentru,,, un vot 

,,impotriva,, exprimat de catre domnul Ilinescu Grigore. Nu a participat la vot 

domnul Cioboată Dumitru Flavius. 

     Domnul consilier Ilinescu Grigore  a dorit sa completeze, referitor  la votul sau 

exprimat, ca de fapt  ar fi dorit ca salariul stabilit pentru secretarul comunei sa fie 

altul. 

     Domnul consilier Budihoi Sorin Mihai solicita ca pe viitor sa fie demarate 

procedurile in vederea achizitionarii terenului de fotbal din punctul Mosteni-

Surupate. 

    Nemafiind discutii la ordinea de zi, domnul presedinte de sedinta dă cuvantul  

domnului  Neghina Ion, care participa la sedinta de consiliu  pentru a prezenta 

nemultumirile sale. 

   Domnul Neghina  face referire la problema ridicată in sedinta din luna  februarie, 

referitoare la drumurile de acces catre proprietati din satul Viisoara. 

    Domnul primar –arată ca daca aceste drumuri sunt inscrise in domeniul public si 

privat al localitatii se ia in discutie problema ridicată de domnul Neghina , daca nu 

sunt , nu poate executa lucrari pe proprietati private. 

    Domnul viceprimar precizeaza ca se va face o comisie din membrii aparatului 

de specialitate din cadrul Primariei, se va merge in teren pentru a fi identificate 

acele drumuri despre care face vorbire domnul Neghina. 



     Domnul primar arata ca in prezent exista drumuri locale situate in intravilanul 

localitatii neasfaltate, ce deservesc cetatenii localitatii catre gospodarii. De 

moment,  acele drumuri nu constituie o prioritate. 

     Domnul Neghina, doreste sa stie  daca echipele de fotbal  constituie o prioritate, 

deoarece pentru ele se amenajeaza un Complex sport in centru satului Francesti, 

iar la Scoala Francesti se face  sala de sport. Dar  buldozerul din fata institutiei 

primariei de ce  nu poate fi folosit la intretinerea drumurilor? 

    Domnul primar  precizeaza ca atat Sala de Sport de la Scoala Francesti, cat si 

Complexul sportiv, ce se afla in lucru la acest moment sunt executate prin 

Compania Nationala de Investitii, iar din bugetul local nu au fost executate decat 

SF-urile.  

      Trebuie sa fim bucurosi ca in localitatea Francesti inca isi desfasoara cursurile 

peste 450  elevi si prescolari, iar pentru viitor trebuie venit in sprijinul copiilor in 

dezvoltarea acestora. 

      Localitatea Francesti  trebuie sa se bucure ca a obtinut finantare pentru 

lucrarile executate prin Compania Nationala de Investitii. Nu multe localitati au  

beneficiat de acest privilegiu. 

     Domnul Neghina tine sa precizeze , ca apreciaza faptul  ca au fost obtinute 

fonduri pentru investitii, dar doreste sa se faca si alte lucrari. Inca nu functioneaza 

targul ce a fost  infiintat pe timpul mandatului sau de consilier. 

     Domnul primar precizeaza ca targul nu va deveni functional, fiind in 

aproprierea unei surse de apă, respectiv paraul Bistrita.  După infiintarea retelei de 

canalizare in localitate, se va putea autoriza. 

    O alta problema ridicata de catre domnul Neghina este cea a islazurilor 

comunale, doreste sa stie ce sursa de venituri există de pe urma acestora. 

    Domnul primar il intreaba pe domnul  Neghina daca are idee cate animale mai 

exista in localitate, iar raspunsul la aceasta intrebare poate sa il dea domnul 

consilier Nicolaescu Daniel. Domnul Nicolaescu arată ca pot fi abtinute  fonduri 

pentru islazuri de la APIA, dar localitatea nu  poate sa le mai inchirieze   

detinatorilor de animale. 

     Din  ce mai cunoaste domnul primar, deoarece acele fonduri nu au fost obtinute 

in timpul mandatului sau,  fondurile obtinute pentru islazurile comunale in anii 

2009, 2010, au fost restituite, deoarece nu au fost indeplinite conditiile de 

acordare. 

    Domnul consilier Ilinescu Grigore  aduce  la cunostiinta  ca in islaz exista un 

cioban care paste oile. Intrebat  asupra modului de  folosire a islazului a raspuns ca 

are acceptul domnului primar. 



      Domnul primar  arata ca la sediul institutiei nu exista nici o solicitare scrisa in 

acest sens, iar cat priveste raspunsul primit  de catre domnul Ilinescu, oricine poate 

sa spuna ca are acceptul  primarului , cat timp  nu este prezent la discutie pentru a 

confirma sau infirma. 

    Domnul consilier Vladescu  doreste sa stie  la ce partid se mai duce pe viitor 

domnul Neghina  daca va esua  de la AUR.  

   Raspunsul domnului  Neghina a fost dat  sub spirit de gluma ,, facand referire la 

ciorba,, 

     Nemaifiind discutii, domnul presedinte de sedinta Nicolaescu Filimon, 

multumeste pentru participare domnilor consilieri si declara sedinta de consiliu 

inchisa. 

 

                                                                                       

                                                                                   Francesti: 28.04. 2023 

 

                                                                                    

                          Presedinte de sedinta,                          CONTRASEMNEAZĂ, 

                                                                                  Secretar general uat Frâncesti, 

                          Nicolaescu Filimon                                 Lazar Elena Gabriela 

 


